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           Protokół nr 46/2023 

z posiedzenia Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki Rady Miejskiej w Tarnowie,                         

które odbyło się w dniu 15 lutego 2023 r. w godzinach od 9.00 do 10.20 w trybie zdalnym, na 

platformie zoom.  

W posiedzeniu udział wzięli wszyscy członkowie Komisji: Piotr Górnikiewicz, Krzysztof 

Janas, Stanisław Klimek, Sebastian Stepek, Marian Wardzała i Tomasz Żmuda – lista zał. nr1.  

Ponadto w spotkaniu uczestniczyli:  

1) Zastępca Prezydenta – p. Bogumiła Porębska  

2) Dyrektor Wydziału Komunikacji Społecznej – p. Lucyna Bielatowicz 

3) Dyrektor Wydziału Sportu – p. Marek  Baran 

4) Dyrektor Wydziału Infrastruktury Miejskiej – p. Rafał Nakielny 

5) Dyrektor Tarnowskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji – p. Arkadiusz Marszałek 

6) Dyrektor Tarnowskiego Ośrodka Informacji – p. Marcin Pałach 

 

Posiedzenie otworzył i zebranych powitał Przewodniczący Komisji Pan Piotr Górnikiewicz. 

Ponieważ do porządku obrad nie zgłoszono uwag, przystąpiono do jego realizacji.  

Porządek posiedzenia - zał. nr2. 

1) Omówienie planów rekreacji i turystyki w Tarnowie na rok 2023. 

2) Turystyka rowerowa w Tarnowie – kierunki rozwoju. 

      Ścieżki rowerowe – rozwój infrastruktury w 2023 rok. 

3) Sport masowy, zaplanowane wydarzenia, kierunki rozwoju! 

4) Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Ad. 1. Omówienie planów rekreacji i turystyki w Tarnowie na rok 2023. 

Dyrektor Marcin Pałach przedstawił w formie prezentacji multimedialnej materiał   

z działalności Tarnowskiego Centrum Informacji za rok 2022 i plany na 2023 (zał. nr3). 

Podczas prezentacji zostały omówione tematy: 

- ruch turystyczny w Tarnowie, 

- baza noclegowa, gastronomiczna i konferencyjno – koncertowa, 

- udogodnienia dla turystów, 

- wydawnictwo i reklama, 

- promocja w sieci, 

- promocja krajowa i zagraniczna, 

- oznakowanie turystyczne dla pieszych i zmotoryzowanych,  

 

1Lista obecności członków komisji. 
2 Porządek posiedzenia. 
3 Informacja z działalności Tarnowskiego Centrum Informacji za rok 2022 i plany na 2023. 
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- szlaki turystyczne, 

- współpraca z TOT 2022-2023, 

- dziennikarze i tour operatorzy 2022-2023. 

Dyrektor Marcin Pałach zwrócił uwagę na realizowane programy turystyczne, przypomniał 

ważniejsze wydarzenia i imprezy organizowane przez Tarnowskie Centrum Informacji. 

Krótko przedstawił informacje dotyczące przystanków „turystycznych” oraz współpracy  

z instytucjami i biurami podróży. Opowiedział o najciekawszych publikacjach o Tarnowie,  

a także o nagrodach i wyróżnieniach.  

Na koniec Dyrektor Marcin Pałach poinformował, że pod koniec stycznia br. w Krakowie 

odbyły się warsztaty dla branży turystycznej, związane z organizacją Igrzysk Europejskich 

Kraków-Małopolska 2023. Uczestnicząc w nich przedstawił informacje z zakresu 

turystycznych walorów Tarnowa i okolic. W spotkaniu Urząd Miasta Tarnowa 

reprezentowali: Dyrektor Wydziału Komunikacji Społecznej Lucyna Bielatowicz i Dyrektor 

Wydziału Sportu Marek Baran.   

Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję.  

Jako pierwszy radny Krzysztof Janas zapytał – jaką rolę podczas trwania Igrzysk 

Europejskich 2023 będzie odgrywać miasto Tarnów. Dyrektor Marcin Pałach poinformował, 

że w Tarnowie nie będzie wioski olimpijskiej dla sportowców biorących udział w tych 

Igrzyskach. Wszyscy zawodnicy będą mieszkać w miasteczku studenckim Akademii 

Górniczo Hutniczej w Krakowie. Stamtąd też będą dowożeni na zawody do Tarnowa. 

Natomiast miasto Tarnów zapewniać będzie noclegi dla dziennikarzy, obsługi technicznej  

i wolontariuszy. 

Z kolei radny Sebastian Stepek odniósł się do przekazanych informacji dotyczących braku  

oznakowania na autostradzie, informującego o atrakcjach turystycznych województwa 

małopolskiego. W jego opinii informacja przekazywana turystom za pomocą znaków 

drogowych jest informacją niezwykle cenną i potrzebną. Pozwala na wyróżnienie ciekawych 

obiektów, zaznaczenie ich unikalności, a także gwarantuje turystom swobodne poruszanie  

się po regionie. Radny twierdził, że jest to dość niezrozumiałe, że oznakowania na 

autostradzie informujące o atrakcjach turystycznych w innych województwach są możliwe,  

a w województwie małopolskim nie.  

W tym miejscu Dyrektor Marcin Pałach udzielił krótkich wyjaśnień. Poinformował, że w tej 

sprawie prowadzone są rozmowy z Generalną Dyrekcją Dróg Krajowych i Autostrad. Jednak 

pojawia się problem. Miasto Tarnów, zgodnie z zapisami ustawy nie znajduje się na 

samochodowym szlaku turystycznym, ponieważ wszystkie obecne szlaki, które przebiegają 

przez Tarnów były wyznaczane jeszcze przed budową autostrady. Na ten moment 

przeorganizowanie szlaków jest niemożliwe, stąd brak ich oznakowania na autostradzie.  

Na koniec radny Stanisław Klimek podziękował Dyrektorowi za przygotowaną prezentację  

i rzetelne informacje.  

Więcej dyskusji w tym temacie nie prowadzono. 

Komisja przyjęła do wiadomości przedmiotowy materiał.  
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Ad. 2. Turystyka rowerowa w Tarnowie – kierunki rozwoju. Ścieżki rowerowe – rozwój 

infrastruktury w 2023 rok. 

Wprowadzenia do tematu dokonał Dyrektor Tarnowskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji  

Arkadiusz Marszałek. Dyrektor przekazał radnym informację na temat zakończenia budowy  

4 tras rowerowych na Górze Św. Marcina. Gotowe trasy w „Bike Park Marcinka” to 

realizacja projektu w ramach Budżetu Obywatelskiego, który powstał z myślą o pasjonatach 

jazdy na rowerach górskich.    

Radny Krzysztof Janas chciał wiedzieć, czy w tym roku miasto Tarnów będzie również 

gospodarzem cyklicznej imprezy „małopolska na rowery”. Dyrektor Wydziału Sportu Marek 

Baran odpowiedział, że na ten moment nie ma żadnej deklaracji ze strony Urzędu 

Marszałkowskiego, aby ta impreza była realizowana. Na koniec zapewnił, że miasto Tarnów 

jest gotowe do współpracy.  

Kontynuując rozmowę, radny Krzysztof Janas wspomniał o popularnej w Krakowie akcji 

montowania przy szkołach stojaków rowerowych. Radny przekazał, że w tym roku  

w Krakowie zaplanowano montaż 750 sztuk stojaków. Potem zapytał, czy w Tarnowie na 

terenach przyległych do szkół planuje się montaż takich stojaków, czy planuje się również 

uzupełnienie istniejącej bazy. Sam uważa, że należałoby się również zastanowić nad 

montażem  stojaków na hulajnogi.  

Dyrektor Zarządu Dróg i Komunikacji w Tarnowie Artur Michałek odpowiedział, że pod 

koniec 2022 r. wybudowano 5 zadaszonych wiat na rowery, które rozlokowane zostały 

głównie w rejonach tarnowskich szkół. Natomiast jeśli chodzi o montaż stojaków na rowery 

bez zadaszenia, to ich rozlokowanie nastąpi bez ograniczeń, a miejsca ich montażu będą 

konsultowane z radami osiedli. Ponieważ nie są to zbyt duże koszty, to decyzje i działania 

będą podejmowane na bieżąco. Dyrektor Artur Michałek przekazał, że system hulajnóg 

zarządzany jest przez operatora prywatnego i to on podejmuje działania w tym zakresie  

(→ w tym miejscu Dyrektor szczegółowo przedstawił plany operatora dotyczące zasad 

korzystania z urządzenia).      

Później Dyrektor Zarządu Dróg i Komunikacji w Tarnowie Artur Michałek przekazał 

informacje o najnowszych planach budowy 4 km ścieżek rowerowych. Planowana budowa 

obejmuje budowę ścieżek rowerowych:  

- wzdłuż ulicy Pasterskiej (w ramach modernizacji), 

- koło Stadionu Miejskiego na ulicy Zbylitowskiej, 

- przy przejeździe kolejowym na ulicy Traugutta, 

- w związku z Igrzyskami Europejskimi powstaną ścieżki:  

✓ wzdłuż ulicy Czerwonych Klonów od ulicy Kwiatkowskiego do wiaduktu 

kolejowego (ścieżka rowerowa asfaltowa), 

✓ w rejonie węzła przesiadkowego przy Alei Jana Pawła II zostanie rozbudowany 

chodnik o ścieżkę rowerową, 

- odcinek ścieżki o długości 0,5 km powstanie przy ulicy Szkotnik (po stronie zachodniej,  

   w standardzie wydzielonego ciągu asfaltowego), 
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- w ramach budowy ronda na skrzyżowaniu ulicy Braci Saków i Okrężnej powstanie           

ścieżka rowerowa o długości 650 m (zadanie obszerne, stąd ukończenie w 2024 r), 

- przy ulicy Piaskowej ścieżka o długości 150 m, 

- przy ulicy Mrożka wybudowana zostanie ścieżka rowerowa (ze środków zewnętrznych), 

- mniejsze zadanie związane z zachowaniem ciągłości ścieżki rowerowej w rejonie 

tymczasowego ronda przy ulicy Słonecznej, 

- na Alei Jana Pawła II przy budowanej stacji benzynowej wykonawca wybuduje wzdłuż 

swojej nieruchomości ścieżkę o długości 200 m.  

Oprócz budowy wymienionych ścieżek rowerowych jest przygotowywana dokumentacja na 

kolejne zadania (inne ścieżki), które wymagają tylko zapewnienia finansowania w budżecie. 

Ta dokumentacja dotyczy wykonania 4 km ścieżek.  

Kontynuując, Dyrektor Zarządu Dróg i Komunikacji w Tarnowie Artur Michałek wspomniał  

o rozbudowie infrastruktury towarzyszącej czyli o stacjach Tarnowskiego Roweru Miejskiego 

i samoobsługowych stacjach do naprawy rowerów.    

Od tego miejsca posiedzenie poprowadził Wiceprzewodniczący Komisji Stanisław Klimek. 

Radny odniósł się do wypowiedzi Dyrektora, przyznał jednak, że wciąż nie ujęto w planach 

budowy ścieżki rowerowej przy ulicy Środkowej. Przekonywał, że trasa w kierunku Woli 

Rzędzińskiej i Pogórskiej Woli cieszy się ogromną popularnością wśród rowerzystów i warto 

ścieżkę wykonać. 

Dyrektor Zarządu Dróg i Komunikacji w Tarnowie Artur Michałek odpowiedział, że na tym 

terenie występuje problem własności, który wymaga uregulowania stanu prawnego. Ponadto 

w pewnych momentach na drodze pojawiają się duże przewężenia.  

Radny odpowiedź uznał za wyczerpującą, żadnego wniosku w tej sprawie nie głosił.  

Na tym punkt zakończono. 

Ad. 3. Sport masowy, zaplanowane wydarzenia, kierunki rozwoju! 

Głos zabrał Dyrektor Wydziału Sportu Marek Baran. Dyrektor przekazał radnym, że na 

chwilę obecną w planie Wydziału Sportu nie ma środków przeznaczanych corocznie w formie 

otwartego konkursu ofert na realizację imprez sportowo-rekreacyjnych (imprezy biegowe  

i rowerowe dla amatorów) w ramach miejskiego kalendarza. Obecnie do minimum 

ograniczony został plan wydatków bieżących na realizację imprez miejskich. Kluby sportowe, 

które realizowały tego typu imprezy, będą je nadal organizować, jednak już odpłatnie. 

Natomiast zdecydowanie mniej środków ma Wydział Sportu na wsparcie organizacji imprez  

o charakterze masowym dla mieszkańców miasta Tarnowa.  

Dyrektor Marek Baran przekazał, że jeśli chodzi o zajęcia organizowane przez Tarnowski 

Ośrodek Sportu i Rekreacji to część z nich jest realizowana ze środków norweskich (dot. 

współzawodnictwa dzieci i młodzieży), natomiast zakończona została akcja feryjna, podczas  

której młodzież korzystała z wyjazdów na narty do Krynicy Słotwiny, na zajęcia w Parku 

Wodnym i pływalni Miejskiego Domu Sportu. Ponadto Ośrodek organizuje kursy nauki 

pływania, sobotnie zajęcia z liczbą uczestników 350 osób.  
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Miasto Tarnów bierze również udział w realizacji Programu „Szkolny Klub Sportowy 2023”, 

gdzie operatorem wojewódzkim został Małopolski Szkolny Związek Sportowy. Z kolei 

Szkoła Podstawowa Nr 9 w Tarnowie zakwalifikowała się do programu ze środków 

pochodzących z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej będącego w gestii Ministra Sportu  

i Turystyki pod nazwą „Lokalny Animator Sportu”.  

Ponadto planuje się organizację półkolonii w tarnowskich szkołach podstawowych 

publicznych. W okresie wakacji będą również organizowane zajęcia sportowo-rekreacyjne dla 

dzieci i młodzieży (na ten cel zabezpieczono w budżecie środki w wysokości 120.000,00 zł).   

Po wysłuchaniu zapytań nie zgłoszono.  

Ad.4. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

W tym punkcie Komisja rozmawiała na temat trwającej przebudowy stadionu przy ul. 

Traugutta w Tarnowie-Mościcach. Na prośbę radnego Stanisława Klimka, Dyrektor 

Arkadiusz Marszałek krótko przedstawił informacje obejmujące dalsze plany odnośnie tego 

stadionu (pierwszy i drugi etap inwestycji).  

Innych spraw nie omawiano. 

Wiceprzewodniczący Stanisław Klimek podziękował wszystkim za przybycie, po czym 

zamknął posiedzenie. 

                                                                                             

 

 

                                                                                              Przewodniczący  

      Komisji Sportu, Rekreacji i Turystyki 

 

          Piotr Górnikiewicz     

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: 

M. Rybarczyk 


